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Kuuleminen henkilötunnuksen uudistamista koskevan työryhmän johtoryhmän 
väliraportista

Nykytilan ongelmat

Onko työryhmä mielestänne tunnistanut oikeat haasteet nykyjärjestelmässä? Onko tiedossanne sellaisia 
ongelmia, jotka tulisi näiden lisäksi huomioida?

Työryhmän väliraportissa on käsitelty asiaa lähinnä julkishallinnon näkökulmasta ja tuotu esiin siinä 
kontekstissa oikeita asioita. Jatkovalmistelussa tulisi paneutua nyt esiin nostettujen ja 
ongelmalliseksi koettujen seikkojen yleisyyteen sekä haasteiden suuruuteen ja niitä tulisi verrata 
muutoksista aiheutuviin kustannuksiin. Kaupan alalla ei tunnisteta väliraportissa esitettyjä 
väärinkäytöstilanteita laajamittaiseksi ongelmaksi. Henkilötunnuksia ei käsitellä tarpeettomasti.

Onko järjestelmässä sellaisia elementtejä, joista ei mielestänne saisi luopua?

Jatkovalmistelussa tulisi huolellisesti arvioida muutosten vaikutuksia ja verrata niiden tarpeellisuutta 
esimerkiksi elinkeinoelämälle ja julkishallinnolle sekä kansalaisille aiheutuviin kustannuksiin ja 
hallinnolliseen taakkaan. Nykyistä henkilötunnusjärjestelmää ei tulisi muuttaa ilman huolellista 
tarve- ja vaikutustenarviointia.

Tulevaisuuden näkymät ja haasteet

Millaisten ilmiöiden oletatte vaikuttavan henkilön yksilöinnin ja identiteetin tarpeisiin tulevaisuudessa? 
Onko joihinkin muutostrendeihin reagoiminen erityisen kriittistä tulevaa ratkaisua suunniteltaessa?

-

Miten näette nykyisen henkilötunnusjärjestelmän mahdollisuudet vastata tulevaisuuden haasteisiin?

Kaupan toimijoiden näkökulmasta nykyinen henkilötunnusjärjestelmä on toiminut riittävän hyvin 
eikä alan piirissä ole tunnistettu sellaisia tulevaisuuden haasteita, joiden vuoksi järjestelmän 
muuttaminen olisi välttämätöntä.

Oletteko tunnistaneet sellaisia jo olemassa olevia tarpeita, joihin väliraportissa esitetyt ratkaisumallit 
eivät kykene vastaamaan?

-
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Biometria

Miten näette biometrian hyödyntämismahdollisuudet uudistuksessa?

-

Millaisia mahdollisuuksia biometria tarjoaa?

-

Millaisia riskejä näette biometrian hyödyntämisessä?

-

Ratkaisumallien arviointi

Kommentteja minimimallista

-

Kommentteja keskitetystä mallista

-

Kommentteja hajautetusta mallista

-

Millä tavalla työtä tulisi mielestänne jatkossa suunnata? Mitkä elementit esitetyistä malleista ovat 
mielestänne tarkoituksenmukaisia jatkoselvityksen kannalta?

Tarvitaan kattava ja huolellinen tarvearviointi. Mikäli henkilötunnusrakennetta muutettaisiin, tulisi 
muutokselle antaa mallista riippuen kohtuullinen siirtymäaika ottaen huomioon 
henkilötunnuskäytäntöön tehtävien muutosten laajuus, palveluntarjoajien mahdollisesti tarvitsemat 
järjestelmämuutokset ja niistä aiheutuvat kustannukset. Liian lyhyt siirtymäaika lisää 
kustannusvaikutusta.

Mitä elementtejä malleista puuttuu tai haluaisitteko esittää kokonaan toisenlaista ratkaisumallia?

-

Vaikutukset

Miten vaikutusarviointia olisi mielestänne tarkoituksenmukaista tehdä, kun jatkoselvityksen kohde on 
konkretisoitunut?

Vaikutustenarvioinnissa olisi otettava huomioon myös yksityiselle sektorille suunnitelluista 
muutoksista aiheutuvat kustannukset. Minimimallinkin mukaiset muutokset aiheuttaisivat tarpeen 
muokata tietojärjestelmiä ja laajamittaisempien muutosten osalta kustannusvaikutus saattaa nousta 
huomattavaksikin. Myös kuluttajille muutoksesta aiheutuva mahdollinen kustannusvaikutus tulee 
arvioida. Lisäksi toivomme jatkovalmistelussa kiinnitettävän huomiota tarvearviointiin sekä 
hallinnollisen taakan arviointiin valittavien mallien osalta.

Mitä tahoja olisi mielestänne tärkeää kuulla vaikutuksia arvioitaessa?
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-

Miten arivioisitte vaikutuksia järjestelmiinne tai toimintaanne seuraavissa tilanteissa, olettaen 
mahdollisuuden kohtuulliseen siirtymäaikaan:
A) henkilötunnuksen välimerkki muutetaan tai lisätään uusi välimerkki
B) henkilötunnuksesta poistetaan sukupuolitieto
C) henkilötunnuksesta poistetaan syntymäaika
D) henkilötunnuksen muoto muutetaan kokonaisuudessaan erilaiseksi merkkisarjaksi

-

Muut kommentit

Muita kommentteja väliraportista tai selvityksen kohteesta

-

Avoin vastauskenttä

Tähän voitte kirjoittaa vapaasti jäsennellyn avovastauksen

-
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